幼兒保育系

Department of Child Care

1、 必修科目Required Courses

592001 心理學
 ２必
鄭芬蘭，上
本課程目的在於幫助學生探討人類行為與心智歷程；了解心理學的基本問題、理論、研究方法以及重要研究發現，俾使學生獲得一般心理學知識，並以為自修或研修其他行為科學的基礎。教學內容包括：心理的生理基礎，感覺與知覺，學習心理，身心發展，個別差異，動機與情緒，社會心理以及異常行為與心理治療。教學方式採講授、討論及分組撰寫報告三種同時進行。
592001 Psychology
 ２R
 Finland Cheng ，F
The purpose of this course is to study the human behaviors, personality and the mental processes. Fundamental problems、theories、research methods and major findings in psychology will be discussed. This introductory psychology course will develop basic knowledge and skills for further research in the social sciences.

This course includes psycho-physiological foundation, sensation and perception, motivation and emotion, learning, human development, individual differences, social psychology, abnormal behaviors and psychotherapy. The teaching method includes lectures, discussions and group reports. 

592002  社會學
 ２必
    張富萍，上
此課程介紹社會學的觀點與理論，引導學生運用社會學觀點來分析日常的生活。課程重點包括：文化、社會化、社會不平等、偏差、社會控制、人口、集體行為、社會運動、社會變遷等。
592002  Sociology
 ２R               Ping –Fu Chang，F
This course is an introduction to the basic concepts and theories of sociology. It enables students to apply the sociological perspective to their daily lives. Topics include culture, socialization, social inequality, deviance, social control, population, collective behavior, social movement and social change. 

592003
電子計算機概論                   0 R                     許衷源、上
本課程提供學生基本的電腦概念與實機操作的機會。課程主要內容包括：介紹網路的基本概念與技術、DOS 簡介、Windows 視窗操作、文書處理軟體Word操作、簡報軟體PowerPoint操作、試算軟體Excel操作、網頁製作等。
592003
Introduction to Computers          0 R            Chung-Yuan Hsu 、F
The objective of this course is to give some concepts and a hands-on experience of computer to students. The major topics of the course are described as following: the introduction of the fundamental concept and technology of network, the introduction of the DOS, the operations of Windows, the software of Word, PowerPoint, and Excel, and the design of Homepage.

592004
幼兒教保概論
  2必
        林純雯、下
    探討社會與文化變遷下，幼兒園角色定位與教保內涵的轉變，以及教保理論與實踐的發展演進，並藉提供學習典範以涵養教保人員專業發展與成長的素養。本課程內容包括幼兒園角色定位、教保思想制度與活動演進、教保學習主體的定位與保障、教保機構的組織與資源，以及教保人員專業能力與素養的持續提升等。
592004 Introduction to Early                2 R              Chun-Wen Lin，S

       Childhood Education And Care

    This curriculum aimed to explore the transition of kindergarten roles and context of early childhood education and care and the evolution and development of theory and practice of early childhood education under the social and cultural changes; therefore it could provide learning paradigm to cultivate the professional development and growth of early childhood practitioners. The goals is to understand the influences of society and culture on kindergarten, and to explore the context and evolution of early childhood education and care, to analyze the learning subject and evolution in kindergarten, to cultivate the professional development and growth of early childhood practitioners and to acknowledge the application of early childhood institutions, contents and resources.

592005  幼兒發展                           3必
                 馬祖琳、下
    認識發展的生態基礎，幼兒在生理、知覺/動作、認知、語言、情緒和社會能力的發展，以及環境對幼兒發展的影響。
592005   Young Child Development             3Ｒ
   Tzu-Lin Ma，S

    This course is to introduce to the young child's physical, perceptual/motor, cognitive, language, emotional and social development, and the impact of environment on the young child's development, based upon the ecological perspective.

592006
生理學
   2必
    蔡惠玲、下

此課程主要目的是使學生了解人體的生理結構，以及人體生理與日常生活之間的關係。課程內容有：人體生理結構與器官、各年齡層常見的疾病、疾病的預防、生理與心理之互動關係。

592006
Physiology
    2 R             Huei-Ling Tsai，S

The aim of this course is mainly to let students understand the physical structure of the human body, and the relationship between the human physiology and daily life. It includes physical structure and organs of the human body，common diseases at all ages，disease prevention，and the interaction between physiology and psychology.

592007  幼兒觀察                           2必
王淑清、上
本課程旨在幫助學生了解並應用各種觀察及記錄方法，藉由客觀的觀察及詳實的記錄，以瞭解幼兒的興趣、能力與發展，以及依據幼兒發展等理論所作出的解釋和推論尋求幼兒問題行為的癥結。學生同時學習觀察、理解、幼兒行動(為)的發生和幼兒所處的社會文化脈絡是相互構成的，因此，幼兒與周遭人的關係、互動型式及行為背後的意義、期望等訊息，皆可能有助於觀察者更真實、透徹地觀察、描述幼兒的行動，進而，幫助教師教學活動的進行或提供輔導的方向。
592007  Observation of Young Children       2 R
　   Shu-Ching Wang，F

The purpose of this course is to explore the methods, implementation and application of observation and recording the development of young children in an early childhood classroom setting. The main topics include principles and ethics of observation,  methods, such as specimen records, time sampling, event sampling, anecdotal records, diary records, and check lists. It also covers the reliability and validity of assessment, and interpretation and communication of observation.

592008
幼兒健康與安全                
  3必
                  蔡惠玲、上
本課程的設計重點，在於引導學生認識個別的幼兒健康與合宜的健康環境，在課程結束後，能執行幼兒健康與安全的照顧活動。課程涵蓋教保人員的健康信念、幼兒生理發展與保育、幼兒健康促進、幼兒營養需求、幼兒常見健康問題、感染與身體防禦，以及健康安全的環境等理論知識；在技術層面，則以示範方法教導清潔衛生、幼兒餐點配製、安全給藥、一般外傷、緊急事故處理。以問題解決及生理發展理論的觀點，提升教保專業服務品質。
592008  Health and Safety for Young Children    3 R            Huei-Ling Tsai，F
The purposes of this course are to facilitate students’ awareness and knowledge of healthy developmental environment for young children. After the class, students will be able to provide healthy, safe, and developmentally appropriate environment for young children. Course content include health beliefs of early childhood care providers, physiological development and care of young children, health promotion for young children, nutritional requirements for young children, common childhood illnesses and care, infectious diseases and prevention, and safe environment for young children. Skills related to personal hygiene, nutritional food choices and preparation, medication administration, minor trauma management, and emergency handling procedures will be stressed in this course in order to enhance students’ abilities in providing developmentally appropriate and physiologically sound quality care for young children.

592009
基礎統計學  
２
必                   林純雯、上
本課程將教授統計學的基本概念、理論與應用，以期利用統計學的觀念和方法，獲得合理的結論來解決問題。本課程內容將包括敘述統計、機率、機率分配、抽樣、抽樣分配、估計、假設、假設檢定、變異數分析、迴歸分析、相關分析，卡方檢定、和時間數列等。
592009
Basic Statistics  
２
Ｒ              Chun-Wen Lin，F
The major goal of this course is to help students build the ability of using statistical method to solve problems under limited data and under uncertainty. The contents of this course are Descriptive Statistics, Probability, Probability Distribution, Sampling, Sampling Distribution, Hypothesis Testing, ANOVA, Regression Analysis, Chi-Square Test, Time Series Analysis, etc.

592010
特殊幼兒教育
3必
徐庭蘭、下
本課程在協助學生了解特殊幼兒教育的重要性、歷史沿革、教育安置。本課程除協助學生瞭解在融合班級中特殊幼兒需求外，還強調建立特殊幼兒正向支持網絡、社會資源連結、轉銜計畫的實施等。

592010
Special Education for Young Children  3 R
Ting-Lan Hsu，S

The course will give students to understand main points; history background and educational placement etc. for young children with special need.  Aside assisting students to know the needs of young children with special need in inclusion class, this course will also emphasize to establish positive supporting network; social resources linking, and implement of transition program for young children with special needs.

592011
幼兒園教保活動課程設計
3必
張富萍、下
　　　本課以班級層級為課程設計單位。本課首先介紹課程設計的基本概念，如：課程的理論基礎、課程設計的要素（目標、內容、方法及評量）、課程發展模式、基本原理與影響因素、課程統整性的意義與價值。其次是認識與分析幼教常見的課程模式，並將課程設計的原理原則，運用在幼兒園的課程模式上。為幫助修課學生熟悉2-6歲各年齡層之課程設計原理原則，本課程藉由各年齡層幼兒所需之課程實例，逐一進行說明及實作練習。另外，透過修課學生自己所編寫之教案，瞭解課程設計原則與關聯性，如學習指標的選擇、課程組織是否固及幼兒全人的發展與學習、課程內容是否連結到幼兒日常生活的家庭和社區等，進而省思教保人員在課程發展的角色與影響。
592011
Curriculum Design for Early
3 R　      　　Ping –Fu Chang，S

　　　　Childhood Education and Care
　　The purpose of this course is to provide students with an opportunity to deepen their understanding of curriculum design for early childhood education and care. The course topics include curriculum models, principles and approaches in designing the curriculum.

592012  幼兒園教材教法Ⅰ                  2必                     輪授、上
本課程主要是以「統整課程」之理念，依據幼兒園教保活動與課程大綱之六大領域，培養學生具備編寫教學活動設計的能力，經由認識幼兒各領域之能力發展和學習理論，據以編寫跨領域之活動設計、選取並採用在地化之教材教具，整合教學資源(含人力、物力與社會資源)，靈活運用多元且具創意的教學方法，引導幼兒透過合宜的教學活動過程，綜合運用各領域的能力並展現創意。本課程為第一學期課程，主要內容包含認識幼兒園教材及教具、幼兒園教學型態與教學方法、認識幼兒遊戲、建構取向教學、幼兒各領域(含社會、情緒和語文)之能力發展與學習理論，據以編寫活動設計，並進行試教或口頭報告，然後撰寫省思和修正教學活動設計。
592012  Teaching Materials and Methods   
2 R                  Take turn，F

in Preschool and Kindergarten Ⅰ
This course is to introduce to the concept of integrated curriculum and the form of compiling teaching plan, based upon the Curriculum Outline of the Learning and Care Activity in the Kindergarten. This course is the first semester courses; the main topics include teaching materials and aids, teaching patterns and teaching methods, learning theory and knowledge of social, emotion, and language development of young children. The emphasis is on practical teaching, oral reports, reflections and remediation to the designed teaching plan.
592013 幼兒園課室經營　　　　　　         2必　　　　　　       張富萍、上
本課程旨在探討現代幼兒園課室經營管理的內容、策略與運作模式、以及其相關議題，以培養學生具備經營管理幼兒園課室之正確理念與實務能力。本課程內容包涵課程活動的安排與指導、時間管理、環境空間安排、班級氣氛的營造、教保服務人員與幼兒間的互動、工作同儕互動、教保服務人員與家長互動、幼兒良好教室行為之養成、幼兒問題輔導、樹立民主行為楷模及自我壓力管理等能力。
592013  Classroom Management　　　       2 R　　　 　   Fu-Ping Chang ，F

　　　  in Preschool and Kindergarten

This course will examine the theoretical foundation and practical application of classroom management in preschool and kindergarten. In this course students will learn to create a productive learning environment, establish classroom guidelines and procedures, establish effective communication with parents regarding student behaviors and academic progress
592014  教育研究法
3必
鄭芬蘭、上
本課程旨在介紹研究保育工作所採用的程序及步驟，協助學生發展基本研究能力。內容包含研究的基本概念、研究的性質及類別、研究設計、問卷設計、資料收集與分析 、研究報告撰寫。
592014  Educational Methodology 
3 R             
Finland Cheng，F

The purpose of this course is to introduce the basic research methods employed in the study of education and childcare. The major topics include: basic concept research, the nature and categories of research, research design, measurement, data analysis, and how to write research report.

592015  幼兒園教材教法Ⅱ                  2必                    輪授、下
本課程主要是以「統整課程」之理念，依據幼兒園教保活動與課程大綱之六大領域，培養學生具備編寫教學活動設計的能力，經由認識幼兒各領域之能力發展和學習理論，據以編寫跨領域之活動設計、選取並採用在地化之教材教具，整合教學資源(含人力、物力與社會資源)，靈活運用多元且具創意的教學方法，引導幼兒透過合宜的教學活動過程，綜合運用各領域的能力並展現創意。本課程為第二學期課程，主要內容包含認識幼兒各領域(含身體動作與健康、美感和認知)之能力發展與學習理論，據以編寫活動設計，並進行試教或口頭報告，然後撰寫省思和修正教學活動設計；最後以統整六大領域之主題，撰寫跨領域之教學計劃，並加以省思和修正教學活動設計。
592015  Teaching Materials and Methods      2 R               Take turn，S

in Preschool and Kindergarten Ⅱ
This course is to introduce to the concept of integrated curriculum and the form of compiling teaching plan, based upon the Curriculum Outline of the Learning and Care Activity in the Kindergarten. This course is the second semester courses; the main topics include teaching materials and aids, teaching patterns and teaching methods, learning theory and knowledge of cognition, aesthetic, and physical movement development of young children. The emphasis is on practical teaching, oral reports, reflections and remediation to the designed teaching activity. The final goal is the capability of students to writing the teaching plan integrating six areas in one theme, and reflections and remediation the designed teaching plan.
592016 幼兒園、家庭與社區                2必   
王淑清、下
幼兒教育及照顧法第七條顯示政府、社會、家庭、幼兒園及教保服務人員有共同的責任，需要一起來促進幼兒教保服務工作的進展；幼兒園教保活動課程大綱的理念通則中亦說明，幼兒園、家庭和社區應建立夥伴關係，教保人員應提供多元化的實際參與經驗，以加深幼兒對家庭、社群的情感與在地文化的認同，培養幼兒面對、接納和欣賞不同文化的態度，以因應自由民主社會之發展趨勢，因此幼兒教保服務不能獨立於家庭、社會系統之外，教保服務人員必須與家庭、社區建立合作關係，建構有助於幼兒全面發展的成長環境。本課程在助學生從幼兒所處家庭與社會的變遷，了解幼兒園、家庭、以及社區發展之間的關係，培養教保服務人員具備建立良好親師
592016 Preschool,Family and               2 R　          Shu-Ching Wang，S
       Community

This course emphasizes the importance of family-community partnership in the multicultural society. The purpose of this course is to explore the impact of family-community partnership and access to recourses. The topics include the basic concepts of parent education, the implementation and evaluation of parent education for multicultural families. It also covers preschool- community partnership and community –based programs.

592017實務專題                           1必                       輪授、下
課程目的針對幼保相關的特定議題，進行系統性的閱讀、討論與評論。
592017
Seminar
1
R
Take turn，
The aims of seminar are to execute systematic reading, discussion and comment on special issues of child care.

592018
教保實習
1必
　    輪授、下
本課程旨在藉由實際參觀及訪問，使學生瞭解和認識各類型之幼兒保育相關機構的服務性質、對象和工作內容，一方面了解幼兒保育機構的運作情形，一方面藉由實地的參訪，了解幼保人員的角色與工作。
592018
Child Care Practicum 
1Ｒ
Take turn，S

Students will visit and evaluate different types of programs available for young children to exposure to actual on-the-job experiences. On one hand learning the operation of Young children institutions and on the other hand understanding the roles and function of Young children by participating in actual work
592019 幼兒學習評量                        2必   
王淑清、上
    本課程再協助學生了解學習評量的內涵與實施，涵蓋2-6歲幼兒評量的理論與其在幼兒園實作的基本概念、方法及議題，並熟悉資料的收集、分析、解釋與溝通報告的方法。同時探討如何與幼兒園教保活動課程大綱結合，進行幼兒的學習及教保服務人員的教學兩方面的評量。
592019  Educational Assessment               2 R
　    Shu-Ching Wang，F
        of Young Child

This course covers the assessment theory for the age of 2-6 children and its implementations of basic concepts, methods and issues, and the practical methods of data collection, analysis, interpretation and communication of reports. The emphasis is on how to assess the teaching and learning activity in the instruction based upon the Curriculum Outline of the Learning and Care Activity in the Kindergarten.

592020 教保專業倫理                        2必
林純雯、上
幼兒園為公共福利提供服務，致使教保服務人員必須具備專業能力，並以妥善的情緒管理與溝通能力，面對職場倫理困境與兩難。因之，本課程內涵包括：探討教保相關政策與法規的倫理內涵、引介教保服務人員專業倫理的內容、探討幼兒園個案的倫理議題、養成合宜的情緒表達與職場溝通能力等，期能藉此提升教保服務人員的專業倫理素養，並確保其專業服務品質。其課程目標為：
　1.認識教保政策與法規之脈絡與內涵，使妥善處理與學生、家長、同事、社會之相關任務。
　2.瞭解教保服務人員專業倫理的內涵，以熟悉自身之權利、義務、責任與專業規範。
　3.敏察與省思職場中的倫理議題，使具備專業判斷與實踐能力。
　4.應用情緒管理理論，提升教保服務人員的情緒調節與表達能力。
　5.運用人際溝通理論，促進教保服務人員的職場溝通能力與態度。
592020  Professional Ethics of Early            2 R         Chun-Wen Lin，F

        Childhood Education and Care

This curriculum aims to explore ethics context in policies and regulations in early childhood education and care, to introduce the contents of professional ethics in early childhood practitioners, to examine cases of ethics issues in early childhood institutions, to cultivate the appropriate emotional expression and communication ability.

To achieve our vision of optimizing each early childhood practitioner’s professional ethics to ensure the quality of professional services", the curriculum will

1. To contribute to the acquaintance of context and formulation of policies and

regulation in early childhood education and care for achieving the goals expected by students, parents, colleagues and society.

2. To realize the professional ethics in early childhood and care to familiar personal right, obligation, responsibility and profession rules.

3. To observe and reflect the contents of professional ethics issue in early childhood education and care for preparing early childhood practitioners for the professional judgments and practice capability.

4. To apply theory of emotional management to promote the emotional regulation and expression skills of early childhood practitioners.

5. To undertake interpersonal communication theory that facilitates the communication capability and attitude in early childhood education and care.

592021 幼兒園教保實習                    
4必
                    輪授、下
    本課程主要是提供學生現場的實務經驗，將其所習得之教保相關理論與知識，轉化為教保實務工作的運用。課程內容為經由進園、進班實習與試教，以及製作實習檔案等方式，引導學生思考教保理論和實務之間的轉化，以及幼兒園職場實務的各項議題，並觀察、練習職場溝通方式，以增進人際與職場溝通能力，並透過自我省思、專業對話、修正行動的過程，增進專業成長，進而成為具有反省力、專業實踐力和職場溝通力的專業教保服務人員。
592021  Practicum in Preschool
4 R
Take turn，S
        and Kindergarten


The course is to provide students with practical experience on the preschool and kindergarten in order to apply the acquisition of teaching and caring theory and knowledge into practices. Through shadow internship in the classroom and making practice portfolio, students are guided to think the transformation of knowledge and practices and recognize the issues of workplace practice. The observation and exercise of workplace communication way are used to promotion their interpersonal and workplace communication capacity. The self reflection, professional dialogue, and amendment action are emphasized on the intership process.

592022機構實習                            5必                      輪授、下
本課程旨在鼓勵學生參與教保相關機構的進階實習，期許學生學習產業達人的豐富經驗，靈活運用專業知識與實務技能，提升其微型創業能力。

592022
Agency Practicum 　　　
5 S          

　　　 Take turn，S

The aim of this course is that students could be Interaction with dimension’s experts.  They can learn how to combine the dimension knowledge in order to increase the ability of the micro-entrepreneurship.  

2、 選修科目Selective Courses

592023
兒童休閒活動設計
２選
      未定、上
本課程旨在探討兒童休閒活動的設計與實施。主要內容包含休閒遊戲理論、兒童休閒行為、托育機構各類親子活動，如運動會、園遊會等、與適合學齡兒童的課後休閒活動，如各類才藝、戶外活動及夏令營等之設計、規劃與實施。
592023
Recreation Activities for          ２  Ｅ                 Take turn，S


Children

The purpose of this course is to introduce the planning and practices of recreation activities for children. It provides theory including play and recreation behaviors. The main focus is on parent-child activities in child care center and recreation activities for school-aged children. 
592024
幼兒音樂
２選
     李之光、上
此課程主要目的是使學生了解適合幼兒賞析的音樂。以下是課程進行讓學生分析的兩種音樂：西洋各時期適合幼兒聆聽的古典音樂、世界各民族的幼兒歌謠。 
592024
Music for Young Children 
２Ｅ               Tze-Kuang Lee，F
This course is to help students understand types of music which are appropriate for children to appreciate. The course asks the students to analyze the following two types of music: The western classical music produced in different eras for children to listen and the children songs from different tribes of the world.
592025兒童性教育
２選
蔡惠玲、上
本課程主旨在針對兒童的發展需要，由生理、心理、社會及情緒等各層面探討及統合有關人類性行為的知識。藉由小組及團體討論並匡正有關性的迷思及分享適當的性表達方式。期能進而影響學生日後對幼兒性教育之正確態度。
592025
Sexual Education of Children
２Ｅ
        　　　Huei-Ling Tsai，F

  Integration of the physical, emotional, intellectual, and social aspects of human sexuality; focusing on sexual pertinent to young adult. Stimulation of students’ expression of ideas and feelings, including didactic input and small group discussions.

592026
幼兒律動
２選
未定、上
本課程旨在探討幼兒時期音樂與律動經驗的教育性以及其對全人發展的重要性，透過相關理論與實務課程的分享，使學生了解到教師的角色，而能進一步為幼兒設計適性，有意義、愉快的音樂與律動活動。
592026  Movement for Young Children
２Ｅ
　　　　                     , F

This course investigates the educational and potential value of early childhood music and movement experience and their importance to develop the child. Through theory discus sion practical consideration as planning and scheduling lessons, students are encouraged to understand the role of teacher and to plan appropriate, meaningful, and enjoyable music and movement activities for young children.

592027
兒童福利  
２選
 馬祖琳、上
本課程旨在探討兒童福利與幼兒保育相關之法令政策。內容包含一般法令與政策、相關法令與政策、兒童保護觀念、案例討論及我國幼兒保育現況與法令之配合情形。
592027
Child Welfare                   ２Ｅ  　　　　　　　　 Tzu-Lin Ma，F

The course is to introduce the context of child welfare, policies and regulations and its applications in child care services. The main topics include :the history and theories of child welfare, the comparison of Taiwan's and other nation's child welfare policy and legislation, and the discussion of present applications.

592028
幼兒語文
２選
　　未定　、下
本課程旨在介紹全語言和讀寫萌發的哲學觀及其在幼兒語文課程之應用。內容主要包括:口頭語言與書寫文字的關係，統整性全語言活動在幼稚園之應用，以及提供原則與建議給願意鼓勵幼兒進行語文創作的老師與家長。
592028
Language Art Activities
２Ｅ
    　　　　，S


for Young Children

The purpose of this course is to introduce the perspectives of whole language and emergent literacy. The contents include : the relationship between oral and literary development ,integration of language art activities in kindergarten utilizing whole language approach ,and guidelines and suggestions for teachers and parents who wish to encourage young children to read and write in the right way.

592029
幼兒文學
２選
 李之光、下
本課程旨在使學生了解幼兒文學的內容，培養其鑑賞的能力並啟發從事創作的興趣。教授內容包括：幼兒文學發展史及形式，圖書形式、韻文形式、散文形式、戲劇形式等之幼兒文學與欣賞、幼兒讀物的選擇、幼兒文學的習作及教學等。
592029
Young Children Literature
２Ｅ　　　　         Tze-Kuang Lee，S
A survey of modern and traditional literature for children including authors and illustrators; guidance in use of children's literature in relation to developmental interests needs and skills of children. Emphasis is on evaluating materials, reviewing sources, and developing discrimination in choosing children's literature.

592030  影像繪圖設計                   2選                      許衷源，下
本課程的目的是透過影像繪圖軟體與向量圖形繪圖軟體相互應用的教學，使學生從課堂練習中習得影像處理概念、與插畫繪製技巧。課程內容包含觀念講解、影像編輯、與課堂實作練習。
592030  Visual Graphic Design           ２Ｅ               Chung-Yuan Hsu 、S
Students who complete this course will learn how to do graphic design by using some essential software, including inkscape and photocap. The course topics include photo editing, graphics creation, and visual design.
592031教育心理學
2選
曾榮祥、下
本課程旨在協助探討提高學習效果之歷程，了解因材施教，學習興趣之提昇以及行為改變之方法。內容包含行為發展與教學、學習理論與教學方法、各類學習與教學、學習能力與動機、學習指導及教學效果的評鑑。
592031
Educational Psychology
 ２Ｅ         Jung-Hsiang Tseng ，S 
A study of the major approaches to the improvement of learning. The emphasis is on the teaching methods, dimensions of motivation related learning and performance, behavior modification and instructional evaluation.

592032  幼兒視覺藝術 
２選
            徐庭蘭、上
本課程旨在探討教保活動中的藝術性活動，期使學生對教保活動中的藝術活動有初步的了解，並培養其設計和實施藝術性教保活動的能力。內容包括：藝術活動與幼兒的發展、樂器製作、繪畫、創作活動。
592032
Visual Arts for Young Children     ２Ｅ               Ting-Lan Hsu，F

The purpose of this course is to help students to understand the basic theory of art activities, and how to design art activities for young children. The main subjects include: children development, how to make music instruments; painting and creative art activities.

592033 幼兒身體動作與健康        2選 
                           未定、下
課程旨在探討運動遊戲對幼兒發展的重要性及其功能。課程內容包含：幼兒的動作發展及運動能力；介紹與企劃幼兒體能課程、運動會及親子活動；創作幼兒體操、律動、音樂遊戲、帶動唱、親子律動、幼兒運動機能及運動能力的發展，幼兒身體動作要點和指導方法及幼兒體能活動的計劃。
592033
Body Movements for Young Children      ２Ｅ                      , S
This course explores the significance and contribution of movement play to child development. The development of introducing and designing be to course of physical education, games, and activities; and it creates youngster’s gymnastics, dance movement, to follow and play of music by youngsters. movement function and ability, factors regarding physical movement, and instructions of fitness activities are included.
592034
幼兒數學
２選
馬祖琳、上
本課程旨在探討與幼兒生活相關之數學學習活動，經由發展特質及學習理論的介紹及活動設計的實務經驗，使學生習得促進及增強幼兒主動學習科學之專業知能，內容包含：數與量、幾何與空間、邏輯推理。
592034
Mathematics for Young
２Ｅ
Tzu-Lin Ma，F


Children

This activity-based course will offer a systematic instruction of mathematical concepts for young children with theory as well as practical application to reinforce and enrich the child's naturalistic learning.
592035 嬰幼兒常見疾病預防與照護    ２選                     蔡惠玲、上
本課程旨在探討幼兒正常生長需要、常見疾病預防及照顧。內容包含幼兒各類健康問題之明顯特徵或症狀及相關的護理與治療。主題包括：腸胃功能不足的孩童、呼吸功能不足的孩童、神經肌肉功能不足的孩童、心臟功能不足的孩童以及患傳染病孩童的照護。

592035 Prevention and Care of Common       ２Ｅ        Huei Ling Tsai，F

 Childhood Illnesses
A course designed to explore the growth needs of young children. Contents include signs and symptoms of common childhood health problems and the treatment and care of these illnesses. The main subjects include the following: children with gastrointestinal dysfunction, children with respiratory dysfunction, children with neuromuscular dysfunction, children with cardiac dysfunction and children with communicable diseases.
596036  幼兒器樂                   2選                        李之光、上
    本課程旨在幫助學生認識音樂的要素與基礎音樂知識，學習正確演奏鍵盤樂器與打擊樂器，期許學生能組成音樂表演團體，並且能編曲及表演器樂合奏。

592036
Instrumental Music for Young Children     ２Ｅ
　　  Tze-Kuang Lee, F

    This course is to help students understand the essential components of music and the basic music knowledge. The students will accurately play keyboards and percussion instruments. The students are expected to team up a music performance group to arrange music as well as to perform instrument ensemble. 
592037 色彩學                            ２選                   未定   、上

 本課程旨在探討有關色彩應用上的基本法則，期使學生經由認識色彩、欣賞色彩，並能利用色彩美化人生。課程之主要內容包括色彩的本質、色彩的體系、色彩的感覺、色彩的混合與配色聯想、色彩的視覺效果及安全色彩。
592037 Color                            ２Ｅ                         、F
    This course focuses on the applications of various colors, including the nature of color, the system of color, sense of color, combination of color, and color selection. Students are expected to be able to recognize, appreciate, and eventually beautify their lives throughout the course.

592038 幼兒情緒與社會                 ２選                     王淑清、下
本課程旨在使學生學習有關兒童發展基本知識，其內容包含：生理發展、智力發展、情緒發展、語言發展、人格發展、社會發展、創造力發展及支持兒童適性發展的環境。
592038 Emotional and Social Activity     ２Ｅ             Shu-Ching Wang 、S

for Young Children                     
A study of the child from birth to eight years of age  including current theories of child development in relation to physical, psychological, and sociological growth and maturation. Emphasis is on the concept of the whole child and how adults can provide a supportive environment for positive interactions with children.
592039 課後照顧                      ２選
                 曾榮祥、下
    本課程旨在探討學齡兒童放學後及假期時所須托育服務之設計、規畫與實施。其內容包含：學齡兒童發展需求、室內及戶外各類活動課業輔導、參觀活動、設備及環境佈置及相關法規。

592039
After-School Child Care
２Ｅ
Jung-Hsiang Tseng，S

This course involves the study of programs designed for school-aged children for special needs of late hours working parents. Emphasis is on school-aged children's needs ,indoor and outdoor activities tutoring, field trips and related regulations.

592040
幼兒戲劇
２選
李之光、下
本課程為表演課程訓練，旨在訓練學生擁有基礎的表演能力，建立學生正確的演員道德及表演概念，培養學生對於幼兒戲劇表演的興趣以及充分發展其表演天分。期許學生於期末時能完成幼兒戲劇的呈現。
592040
Drama for Young Children
２Ｅ　　　　　  Tze-Kuang Lee，S
The course is a performance training course. Its purpose is to train students the basic performing ability as well as to develop their right actor moral and performance concepts. The students will become interested in performing children drama and be able to fully develop their performing talent. It is expected that the students perform children drama at the end of the semester.
592041發展遲緩篩檢                          2選                 蔡惠玲、下
本課程旨在瞭解早期發展篩檢的理論依據與目的，並熟悉各種兒童發展篩檢工具的施測、操作與結果判讀。藉由示範與實際操作，精熟施測過程，並練習向家長解釋測驗結果，期能強化學生發展篩檢測驗實際操作以及與家長溝通測驗結果的能力。

592041 Developmental Screening             ２Ｅ            Huei-Ling, Tsai，S

The course is designed to investigate the theoretical concepts and purposes of developmental screening and to become competent in operating developmental screening instruments. Direct experience with different screening instruments is provided to enhance the ability in delivering developmental screening and to communicate the results with the parent.
592042數位影音後製                          2選                 許衷源，下
本課程目的是介紹動畫影片概念與影片編輯製作方法，課程主題包含影音製作流程 介紹、企劃撰稿 、分鏡腳本 、影片攝影技法 、剪輯軟體操作 、影片特效、影音資料管理、和字幕設計製作 。
592042 Video Editing and Production  　　　　　  ２Ｅ       Chung-Yuan Hsu 、S
Students who complete this course will learn the concepts and approaches of movie editing. The course topics include introducing movie editing software, content design, storyboard, video effects, sound recording, and text effects.
592043 家政學                                2選               未定   、上
本課程旨在探討有關學習幼兒與兒童發展的知識，家庭經營與家人關係的技能，以增進家庭和諧與家庭幸福。
592043  Home Economics                       ２Ｅ                      、F
This course aims to explore the knowledge of children’s development and learning, Family management and relationship, and to promote the harmony and well-being of family.
592044應用統計學  
       2選
     林純雯、下
本課程的目的在於介紹推論統計的概念，以及分析的原理及方法。課程內容包括：推論統計基本概念、區間估計與假設考驗、卡方考驗、t考驗、變異數分析。學習者可以透過實例，進行資料整理與分析，並利用各種不同統計的方法以及統計軟體輔助資料分析。
592044 Applied Statistics               ２Ｅ                   Chun-Wen Lin ，S
The purpose of this course is to provide technique of inferential statistics to the undergraduate students. The principle of statistics will be introduced in the course. The content includes: introduction of inferential statistics, interval estimation and hypothesis testing, Chi－Square test, t-test, ANOVA. In addition, technique for data processing and analysis as well as preparation for seminar report will be introduced. Statistical software will be used in the course.

592045兒童產業與行銷
 ２選
       曾榮祥、下
本課程主要目的在探討兒童托育服務相關產業，例如，以兒童為對象的圖書、繪本、雜誌、玩具、服飾、餐飲、休閒活動、娛樂設施規劃等的內容、發展現況，以及行銷策略。
592045  Children's Industry and Marketing    ２Ｅ        Jung-Hsiang Tseng，S
The main objectives of this course are to discuss the contents and the strategies of marketing of the children's productions, such as children's publication, toys, clothes, diets, and leisure entertainment.

592046
輔導理論與技術
      ３選
      鄭芬蘭、下
本課程目的在介紹輔導的基本概念和歷程、輔導的基本理論及技巧、輔導的專業倫理及有關社會與生活的輔導議題。課程內容所包含各學派的輔導理論和技巧，如精神分析治療、阿德勒治療、個人中心學派治療、理情治療及行為治療。
592046
Guidance Theory and Practice
      ３Ｅ          Finland Cheng，S

The purpose of this course is to introduce the basic concepts and process of counseling, theory and skills of counseling profession ethic of counselors, and relating counseling issues. The contents includes the theories and practical skills of counseling such as psychoanalytic therapy, Adlerian therapy, client－centered therapy, rational－emotive therapy, behavioral therapy.

592047
嬰幼兒保育活動設計
      ２選
     王淑清、上
本課程旨在探討嬰幼兒保育活動設計的基本概念及實施，主要內容包含嬰幼兒保育的歷史和趨勢、嬰幼兒發展、保育者的能力及個人的成長、活動設計、環境規劃、保育策略。
592047
Curriculum for Infants and Toddlers
２Ｅ
      Shu-Ching Wang，F

The purpose of this course is to explore the basic principles and implementation of curriculum for infants and toddlers. The main topics include history and trends in infant and toddler care, development of infants and toddlers, growth of the caregiver, curriculum design, matching environment, caregiving strategies.

592048
保母照護技術暨實習
                ３選  
              張富萍、上
本課程旨在瞭解嬰幼兒發展與托育之相關知能，學習照護嬰幼兒之技能，培養愛屋及烏之情操。藉由理論之講述與技術之示範演練，使學習效益更趨務實，提增更具專業性之居家托育。

592048  Practical skill for child giver           ３Ｅ
           Fu-Ping Chang，F

The purposes of this course are to understand the knowledge of child development and childcare, and to learn the techniques of childcare. The narration and the technical demonstration will apply on this course. The benefit of this course is to increase the ability of childcare at home.

592049
學齡兒童學習輔導
２選
      曾榮祥、上
本課程旨在探討指導課後托育兒童學習之理論與技能，其內容包含國小課程、教學方法、學習理論、以及動機技巧、自我管理技巧、思考技巧、數學解題技巧、寫作技巧、閱讀技巧等學習策略。
592049
Guidance for School-aged
２ＳJung-Hsiang Tseng，F

        Children Learning

The purpose of the course is to help students to obtain guiding skills of the effective learning of school-aged children.  The content includes: elementary school curriculum, learning theories. instruction method, learning strategies; such as motivation skills, self-management skills, thinking skills, problem- solving skills, writing skills, reading skills , instruction methods.

592050創造性戲劇                       2選                       李之光、上
本課程旨在培養學生身體語言和聲音的表達能力，並且鼓勵創造性的戲劇活動，期許學生能設計創造性戲劇課程並實際應用於課堂上。內容包括：創造性戲劇的基本概念、創造性戲劇教學法、以及各類型的戲劇活動。
592050 Creative Drama                    ２Ｅ               Tze-Kuang Lee，F

This main purpose of this course is to cultivate students’ body language and their abilities in voice expression. The students are encouraged to perform creative dramatic activities in this course. And they are expected to design the lesson plan of creative drama and then apply it in a real class setting. The content of this course includes: the basic concepts of creative drama, pedagogies of creative drama and other types of drama activities. 
592051
早期療育
 2選
      蔡惠玲、上
本課程旨在了解早期療育的意義並認識台灣早期療育的現況及探討早期療育服務與技術對高危險群嬰幼兒及發展遲緩兒童在醫療與教育上之應用，並強調專業團隊與其協調，以其能達到兒童及家庭的需求。
592051
Studies in Early Intervention 
 ２Ｅ
Huei-Ling Tsai，F

The purposes of this seminar are 1.understanding the meaning of Early Intervention 2.understanding current trends of Early Intervention in Taiwan 3.exploring Early Intervention services and techniques in the application of medical and educational field; the course will emphasize on interagency coordination and the use of the transdisciplinary team to meet the family’s and the child’s needs.

592052  2D動畫媒體設計                  2選                      許衷源，上
本課程目的是要透過循序漸進的方式，引導學生習得2D動畫創作。課堂教學主題包含場景與角色設計、人物動作設定、聲音錄製、攝影鏡頭設定、腳本撰寫等。

592052  2D Animation Design          ２Ｅ　　           Chung-Yuan Hsu，F
Students who complete this course will learn how to develop 2D animation. The course topics include graphic design, animating characters and objects, camera setting, storyboard writing, and sound effects editing.

592053
蒙特梭利教學
3選
徐庭蘭、上
本課程旨在研究蒙特梭利教育理論與實務操作，內容包含瞭解蒙特梭利其人、其事、蒙特梭利教學法、教育革新中蒙特梭利教育發展之方向及蒙特梭利日常生活、感官教育、數學教育。
592053
Montessori Method 
３Ｅ
Ting-Lan Hsu，F

The purpose of this course is to study the Montessori theory.  The main topics include to understand the person of Montessori and her life; ; to know the Montessori teaching method; to distinct the direction of Montessori education; to how to operate the daily life skill, sensory education and math education.
592054
幼兒科學
  ２選
許衷源，下
本課程旨在探討與幼兒生活相關之科學學習活動，經由發展特質及學習理論的介紹及活動設計的實務經驗，使學生習得促進及增強幼兒主動學習科學之專業知能。
592054
Sciences for Young Children
  ２Ｅ            Chung-Yuan Hsu，S

This activity-based course will offer a systematic instruction of scientific concepts for young children with learning theory as well as practical application to reinforce and enrich the child's naturalistic learning.

592055  兒童國語文學習指導               2選                      曾榮祥，下
本課程旨在探討課後照顧兒童學習之國語文指導技巧，引導學生瞭解與實際演練兒童國語文課業輔導、作文教學與評析、注音符號教學、閱讀教學、錯別字指導、國語文作業批改等實務指導策略。
592055  Mandarin Guidance for Children      ２Ｅ         Jung-Hsiang Tseng，S
In this course we will be exploring instructional strategies of Mandarin. The content includes: instructional strategies of mandarin homework, writing instruction, phonetic instruction, perusing instruction, misprinted guidance.

592056
嬰幼兒健康評估暨實習
３選
    蔡惠玲、下
本課程旨在探討嬰幼兒身體檢查的原理、技巧與評估，以期使學生能初步判讀檢查結果。內容包含健康史，視聽觸診、叩診等技能及相關儀器使用，以及呼吸、循環、神經感覺、腸胃功能、排泄、肌骼系統之功能性檢查。
592056
Child Health Evaluation and Practicum  ３Ｅ
Huei-Ling Tsai，S
A course designed to provide beginning level knowledge and psychomotor skills necessary for the health assessment of young children. The framework of nursing process is introduced to the students to elicit health histories and perform physical examinations on respiratory, circulatory, euro sensory, gastrointestinal, and muscle skeletal systems. Students are introduced to a broad range of normal variations through supervised practice with peers.

592057  3D模型設計與創作                ２Ｅ                      許衷源，下
本課程目的主要透過3ds Mars和Pepakura Desingner 紙藝大師等專業軟體，引導學生設計出紙公仔。課程採由淺入深的範例教學，主題包含3D模型設計、3D模型展開圖製作、 零件排版、設定各個黏貼面等。
592057 3D Paper Models Design and Creation   ２Ｅ            Chung-Yuan Hsu，S
Students who complete this course will learn how to create 3D paper model by using 3ds Mars and Pepakura Desingner. The course topics include 3D model design, generate a cut-out figure in two dimensions, placing texts and images, and exporting the pattern to other two dimension formats.
5920258兒童發展評量
３選
         鄭芬蘭、下
本課程旨在探討兒童行為評量的原則、實施與運用。內容包含兒童行為發展的認識、評量的原理、實施，以及有關幼兒社會情緒、語言、認知、動作能力社會能力等各類評量工具的介紹與操作。
592058
Assessment in Child Development
３Ｅ
  
Finland Cheng，S

The purpose of this course is to explore the concepts of child development and measurement.  The main topics included child development, psycho-social, language, cognition, physical-motors, and how to operate several kinds of psychological tools.

592059
教保機構經營與管理
２選
      張富萍、下
本課程旨在指導學生學習經營管理一個安全、高品質之托育機構環境，和探討今日學前教育所面臨之挑戰。本課程內容包括托育機構之設置、人事及經費管理和機構品質評估等。
592059
Child Educare Management
２Ｅ
   Fu-Ping Chang，S

The purpose of this course is to give students a practical opportunity to demonstrate ability of providing a safe and high-quality child care environments. The secondly, difficult conditions which challenge the field of early childhood education today will be discussed. This course covers many aspects of starting, personnel and financial managing, and assessing the quality of a child care center or preschool.
592060教育與保育行政                   2選                       林純雯、下

     本課程旨在引介教育與保育行政的理論、制度與歷程，內容包括理論發展、制度設計、計畫、決定、組織、溝通、領導、評鑑、興革等。期能藉此豐富學生在政府體制、政策運作、行政程序等面向之知能，以拓展教保專業視野、強化教保專業能力，並增益生涯規劃之選項。 

592060  Educational and Child Care Administration   ２Ｅ      Chun-Wen Lin ，S
The objective of this course is aimed to introduce the theories, institutions, and processes of educational and child care administration. The main scope includes theory development, institution design, plan, decision, organization, communication, leadership, evaluation, and change. This course is designed to provide the literacy about government institution, policy administration, and administrational process for students with emphasis on the capability of the child care professionalism by dealing with broader view expansion and ability reinforcement to enhance vocational options.
592061
家庭托育服務
２選
      王淑清、上
本課程旨在探討與家庭托育相關之議題。主要內容包含家庭托育政策與沿革、相關法令常識、托育專業倫理、嬰幼兒基本生活照顧與學習、家庭管理及社會資源之運用。
592061
Family Childcare
２Ｅ               Shu-Ching Wang，F
The purpose of this course is to explore the related issues of family child care. The major topics include: the policies, history, and regulations of family child care，the basic care and learn of infants and toddlers, family management and the application of social resources.

592062兒童數理學習指導                 2選                       曾榮祥、上
    本課程旨在探討課後照顧兒童數學及自然與生活科技領域之指導技巧，引導學生瞭解與實際演練兒童數學與自然課業輔導、數學學習領域教學、自然與生活科技學習領域教學、數學作業批改、自然與生活科技作業批改等實務指導策略。
592062 Mathematics and Science         ２Ｅ               Jung-Hsiang Tseng，F
       Guidance For Children
    In this course we will be exploring instructional strategies of mathematics and science. The content includes: instructional strategies of mathematics and science and their application, homework guidance of mathematics and science and their practice.

592063
兒歌伴奏 
２選
  李之光、上 
此課程主要目的是使學生具備為兒歌即興伴奏的能力。此能力是指：各類型打擊樂器伴奏手法的掌握、各種調性移調技巧的掌握。 
592063 Music accompaniment for young children        ２Ｅ   Tze-Kuang Lee，F
      This course is to help students possess the ability of accompanying music freely for children songs. The ability refers to the skill of accompanying music when playing different kinds of percussion, and the skill of playing in different key. 
592064  融合教育
3選
蔡惠玲、上
本課程旨在介紹融合教育的源起及融合教育的理念。教學內容包括：融合教育的源起、融合教育的要素、融合教育的課程與教學班級經營、行為管理及融合教育的評鑑。
592064
Inclusive Education    ２Ｅ
                   Huei-Ling Tsai，F
The course is to introduce the origin and concepts of inclusive education. The contents include elements of inclusive education, curriculum modifications and adaptations, instructional strategies, and assessment of inclusive education.
592065互動遊戲設計                     ２Ｅ                        許衷源，上
本課程目的是要透過循序漸進的方式，引導學生習得多媒體互動程式設計，課程內容包含：Scratch軟體介紹、程式設計基本概念（循序結構、重複結構、選擇結構、變數、運算式）、遊戲技巧解析、腳本設計、音效錄製與編輯、與遊戲實作。

592065 Interactive Game Design for Children          ２Ｅ      Chung-Yuan Hsu，F
Students who complete this course will learn how to design computer games by using Scratch. They also will learn graphic design software as well as audio editing software. Through working in a collaborative project, they will learn game knowledge, content knowledge, and pedagogy knowledge.
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